
PROTOKÓŁ Nr XXX/09

z przebiegu XXX sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 27 marca 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1650 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy.

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

•Wiesław Nowicki – Główny specjalista ds. inwestycji i remontów,

•Regina Witczak – inspektor ds. OZKS, 

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO,

•Marek Charczun – prezes PwiK,

•Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS,

•Leszek Haufa – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku.

Inni gości:

•Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, 

•Barbara Klóska – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Falmierowie,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii Powiatowego Biura Pracy w Wyrzysku,

•Leszek Partyka – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Almuetaz Nasrullah Bellah – Zastępca Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku,

•p. Kwiatkowski – redaktor Tygodnika Nowego,

•TV Asta



•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

2) regulaminu określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku 

mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk

3) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej w drodze 

bezprzetargowej,

4) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy oraz 

siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów  do  Parlamentu 

Europejskiego,

5)  podwyższenia kapitału zakładowego spółki – Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 

w Wyrzysku Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością,

6) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad Notecią na lata 2009-2015”,

7) przyjęcia  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  za  2008  r.: 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Bezpieczeństwa 

i  Porządku  Publicznego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  za  2008  r.,  Komisji  Rolnictwa, 

Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw 

Socjalnych Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2008 r.

10.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
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Problemów Alkoholowych za 2008 r.

11. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wyrzysku za 2008 r.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

16. Wystąpienia sołtysów.

17. Wolne głosy i wnioski.

18. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer przywitał bardzo serdecznie zaproszonych gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu Rady.

O godzinie  1308  na salę obrad przybył radny, Pan Krzysztof Neumann i odtąd Rada obradowała 

w pełnym składzie.

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie  z  przyjętą  zasadą  wg kolejności  alfabetycznej  na  liście  obecności  na sekretarza  obrad 

wybrany został radny, Pan Krzysztof Bartkus. 

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący na wstępie zapytał czy do przedstawionego porządku obrad ktoś z radnych bądź 

Pani burmistrz chciałaby wnieść poprawki?

W związku z nie  wniesieniem uwag przewodniczący przedstawił  porządek sesji  i  przystąpił  do 

kontynuacji przyjętego porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady, 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał czy ktoś 
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z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół Nr XXIX/09 z dnia 27 lutego 

2009 roku.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska powiedziała, że ograniczy się do przedstawienia kilku spraw, 

których  nie  zawarła  w  sprawozdaniu.  I  tak,  podczas  Zwyczajnego  posiedzenia  Zgromadzenia 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich w Pile, które odbyło się 17 marca br. głosowano za 

sprzedażą udziałów w Spółce komunalnej „Noteć” Piła. W związku z powyższym wynikła potrzeba 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziałów w spółce. Ze względu na fakt, iż 

Pani burmistrz nie była obecna na tym posiedzeniu, a informację taką otrzymaliśmy dwa dni temu 

stąd, aby nie tworzyć zamieszania i postępować zgodnie z prawem projekt uchwały przedłożony 

zostanie  na następnej  sesji.  Przedmiotem jej  będzie  zbycie  udziałów w kwocie 1.700 zł,  tj.  34 

udziały po 50 zł każdy. 

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Wiceprzewodniczący Rady,  Pan Zbigniew Piotrowski zwrócił  uwagę,  iż  w punkcie dotyczącym 

zebrania  w Osieku  n.Not.  nie  ma  nic  w temacie  sali  sportowej  czy sali  przy Gimnazjum.  Na 

zebraniu padł wniosek Pani sołtys oraz radnego, aby na temat sali przeprowadzić osobne zebranie 

wiejskie, gdyż mieszkańcy Osieka mają małą informację w tym temacie. 

Burmistrz  odpowiedziała,  iż  jest  to  sprawozdanie  z  działalności  burmistrza,  a  nie  informacja 

z  przebiegu  zebrania  wiejskiego  organizowanego  przez  Radę  Sołecką.  Zapisy  takie  powinny 

znaleźć się w protokole zebrania. 

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  informacja  z  wykonania  uchwał 

stanowią odpowiednio załącznik nr 3 i 4  do protokołu.

7.  Informacja  Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk poinformował,  że  wraz z  przewodniczącym Rady wziął  udział 

w szkoleniu dotyczącym przegotowania dokumentów, procedury i przebiegu sesji absolutoryjnej. 

Wyraził również swoje zdanie odnośnie spotkania, które miało miejsce z posłem na Sejm, Panem 

Cymańskim, które miało dotyczyć prywatyzacji szpitala w Wyrzysku, a w rezultacie miało charakter 

polityczny,  aniżeli  spotkanie  mające  na  celu  wniesienie  konkretnych  procedur  związanych 
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z komercjalizacją szpitala w Wyrzysku.

Radny, Pan Lech Ozimina nawiązując do spotkania z posłem, Panem Cymańskim złożył wniosek 

dotyczący poprawy jakości wyżywienia w szpitalu w Wyrzysku. Radny zgłaszał ten problem na 

jednej z poprzednich sesji, jednak dzisiaj korzystając z obecności radnego powiatu powtórzył go, 

ponieważ uważa, iż na spotkaniu tym tematem tym się zainteresować.

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 11 marca br. odbyło się zebranie sprawozdawcze 

Członków Przedstawicieli Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski, na którym podjęto dwie 

uchwały, a które dotyczyły budżetu na 2009 rok na 587.100 zł oraz uchwałę w sprawie przyjęcia 

planu pracy Stowarzyszenia na 2009 r.

W  dniu  15  marca  br.  przewodniczący  wziął  udział  w  zebraniu  sprawozdawczo-wyborczym 

Polskiego Związku Wędkarskiego, na którym to dokonano wyboru nowych władz, które osobowe 

nie zmieniły nic. W zebraniu tym poruszano zagadnienia dotyczące działalności Koła oraz tego co 

Koło robi na rzecz społeczności gminy np. utrzymanie w odpowiednim stanie sanitarnym obejść 

wokół  wód  i  jezior  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk.  Ponadto  Zarząd  przychylnie  ocenił 

współpracę z Panią burmistrz oraz Radą Miejską w Wyrzysku. W dniu 21 marca br. przewodniczący 

wraz z  Panią  burmistrz  oraz sołtysem Gromadna,  Panem Stanisławem Wełniakiem wziął  udział 

w  spotkaniu  Burmistrzów,  Wójtów,  Przewodniczących  Rad  Gminnych  oraz  Prezesów  Kół 

Gminnych,  Sołtysów   zorganizowanym  przez  Stowarzyszenie  Sołtysów  Woj.  Wielkopolskiego 

z siedzibą w Miłosławiu. Celem spotkania było omówienie współpracy Stowarzyszenia Sołtysów 

z władzami gmin.

 

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Radny, Pan Leszek Partyka poinformował, że w dniu wczorajszym odbyła się sesja Rady Powiatu w 

Pile, która była sesją bardzo merytoryczną. Na sesji tej przyjęto sprawozdania roczne z działalności 

Policji,  Straży,  Powiatowego  Urzędu  Pracy  czy  Sanepidu  –  powiedział  radny.  W  temacie 

Powiatowego  Urzędu  Pracy  radny,  Pan  Partyka  powiedział,  że  w  miesiącu  grudniu  2008  roku 

kryzysu nie było, a nawet spadła liczba bezrobotnych kobiet. Kryzys zaczął ujawniać się w miesiącu 

styczniu br. i w związku z powyższym złożono wniosek na sesji, aby informacja nt.  sytuacji na 

pracy  pracy,  liczby  osób  bezrobotnych,  która  jest  informacją  przedstawianą  raz  w  roku,  była 

przedkładana  częściej,  by  Zarząd  Powiatu  mógł  ją  monitorować.  Ponadto  na  wniosek  Klubu 

radnego  na  sesji  w  miesiącu  styczniu  Zarząd  Powiatu  przeniósł  kwotę  400.000  zł  do  rezerwy 

ogólnej,  aby móc te  środki  przeznaczać na działania  interwencyjne związane z kryzysem, który 

nadchodzi. Kolejny temat dotyczył szpitali. Sprawozdanie Szpitala Specjalistycznego w Pile zostało 

przyjęte  jednogłośnie.  Nie  wszystko  jednak  przebiega  tam poprawnie  np.  kwestia  wyżywienia– 
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powiedział radny -  jednak jest to budżet około 90 mln zł i wynik roku 2008 zamknął się wynikiem 

dodatnim w wysokości ok. 70.000 zł. Nad sprawozdaniem Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku 

były prowadzone  dyskusje  –  wspomniał  radny -   gdyż  wynik  był  ujemny i  opiewał  na  kwotę 

661.000 zł, a co za tym idzie spowodował powstanie kilku problemów. Szpital miał zaplanowanych 

kilka inwestycji i część z nich miała zostać sfinansowana z kredytu, jednak w związku z wynikiem 

ujemnym uzyskanie kredytu nie będzie możliwe. Na sesji zadano kilka pytań np. co jest powodem 

ujemnego wyniku? Po pobieżnej  analizie  dokumentów okazało się,  że został  przekroczony plan 

kosztów – powiedział  radny.  Kolejnym postawionym pytaniem było „w jakiej  pozycji  koszty te 

zostały przekroczone oraz czy będą to skutki jednorazowe czy raczej długofalowe? Na to pytanie 

ani  Dyrekcja  ani  Zarząd Powiatu nie  umiał  w sposób jednoznaczny odpowiedzieć i  w związku 

z  powyższym apelowano o  dokonanie  głębszej  analizy finansowej  –  stwierdził  radny.  Kończąc 

temat radny dodał, że nie jest to sytuacja kryzysowa, jednak intencją Zarządu jest takie zarządzanie 

jednostkami, aby przynosiły wyniki dodatnie. Ponadto na sesji podjęto kilka uchwał wśród, których 

jedną z ważniejszych była uchwała w sprawie woli przyjęcia na mienie powiatu nieruchomości od 

Skarbu Państwa. Była to uchwała intencyjna dot. przyjęcia na mienie powiatu lotniska w Pile. 

Na  zakończenie  radny  przypomniał,  iż  w  dniu  24  kwietnia  br.  odbędzie  się  debata  nt. 

przekształcenia  szpitala w Wyrzysku  w spółkę prawa handlowego. 

Przewodniczący podziękował radnemu za wystąpienie po czym umożliwił radnym oraz sołtysom 

zgłaszanie zapytań.

Radny,  Pan Józef  Jasik odnośnie działalności szpitala w Wyrzysku zwrócił  się z zapytaniem na 

jakiej działalności wystąpił wynik ujemny?

Radny, Pan Leszek Partyka odpowiedział, że wynik ujemny wystąpił na sprzedaży.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  zapytał  czy  organ,  który  podejmuje  decyzje  związane 

z  komercjalizacją  szpitala  poza  debatą  planuje  spotkania  środowiskowe  w  poszczególnych, 

mniejszych zespołach ludzi,  aby móc temat ten rozpatrywać w sposób środowiskowy, ponieważ 

jedna informacja w prasie, telewizji nie wystarczy. Ponadto radny dodał, że obowiązkiem władzy 

jest przedstawienie wyborcom swoich propozycji  i  argumentować je w taki sposób, aby pomysł 

w pewnym zakresie został zaakceptowany.

Radny,  Pan  Leszek  Partyka  odpowiedział,  że  godnie  z  przepisami  taka  decyzja  musi  być 

konsultowana z określonymi podmiotami, np. z radnymi gmin poprzez wyrażenie opinii na sesji. 

Tak jak każda uchwała i ta musi zostać przeprowadzona w sposób merytoryczny, po zapoznaniu się 

z odpowiednimi dokumentami.  

Radny, Pan Edward Gaczkowski w związku z przebudową drogi powiatowej na odcinku Ruda – 

Kaczory,  która  ma  prawdopodobnie  rozpocząć  się  w  miesiącu  czerwcu  br.  zasugerował,  aby 
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rozpocząć  tę  inwestycję  ze  względów  bezpieczeństwa  oraz  jakości  odcinka  tej  drogi  od  drogi 

wojewódzkiej nr 194.

Radny,  Pan  Leszek  Partyka  odpowiedział,  że  przekaże  te  sugestie.  Ponadto  dodał,  że  na  dzień 

dzisiejszy  decyzji,  rozstrzygnięcia  w  tej  kwestii  jeszcze  nie  ma,  aczkolwiek  są  intencje,  aby 

równolegle droga ta została rozpoczęta z dwóch kierunków tj. od wschodu i zachodu. Zależało to 

będzie jednak od tego w jaki sposób uda się skonstruować umowę z wykonawcą, którego jeszcze 

nie wyłoniono – powiedział kończąc radny.

Radna, Pani Teresa Pinkowska nawiązując do wypowiedzi radnego, Pana Leszka Partyki zapytała 

czy jest odpowiedni zasób środków na realizację tego zadania?

Radny,  Pan  Leszek  Partyka  odpowiedział,  że  droga  ta  ma  być  współfinansowana  ze  środków 

unijnych. Wniosek powiatu pilskiego został złożony, zaakceptowany i dofinansowanie ma być rzędu 

20  mln  zł.  -  poinformował  radny.  Natomiast  po  drodze  do  realizacji  wystąpiło  kilka  utrudnień 

i uwarunkowań takich jak np. kwestia ochrony środowiska czy wyłonienie wykonawcy. Jednakże 

wniosek  został  bardzo  wysoko  oceniony  i  to,  że  środki  będą  na  realizację  zadania  nie  ulega 

wątpliwości – powiedział radny – pozostała jednak jak na razie kwestia w jakim czasie zadanie to 

zostanie zrealizowane.

 Przewodniczący Rady nawiązał do wypowiedzi radnego, Pana Leszka Partyki odnośnie szpitala 

mówiąc, iż padło stwierdzenie, że „opinia rady gminy” jest jednym z elementów podjęcia stosownej 

uchwały i  dlatego też  przewodniczący pozwolił  sobie  przekazać  radnym ksero  uchwały z  dnia 

29  stycznia  br.  w  sprawie  przyjęcia  projektu  uchwały  dot.  przekształcenia  w  spółkę  prawa 

handlowego wraz z projektem uchwały, który stanowi załącznik wraz ze stosownymi przepisami 

prawnymi, które obligują organy gminy do wyrażenia opinii. Kończąc przewodniczący przyznał, że 

przedstawienie  tychże  materiałów  miało  na  celu  rozważenie  przez  radnych  formuły  co  Rada 

powinna zrobić przed podjęciem tak trudnej i ważnej uchwały.

W związku  z  nie  nawiązaniem dalszej  dyskusji  przewodniczący  zamknął  przedmiotowy  punkt 

obrad.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1)   zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.

Skarbnik  przypomniała,  że  na  ostatnich  Komisjach  omówione  zostały  wszystkie  zmiany,  które 

zaproponowano  cyt.  uchwałą,  a  były  to  zmiany  polegające  na  przeniesieniu  niewygasających 

wydatków  w  części,  w  której  termin  minął,  ze  względu  na  brak  możliwości  wykonania 

poszczególnych  zadań  w  kwocie  192.119,41  zł  na  dochody  budżetowe.  Następna  zmiana  to 

wprowadzenie  do  budżetu  odszkodowania  na  rzecz  gminy w związku  z  nabyciem przez  Skarb 
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Państwa prawa własności nieruchomości, na które Wojewoda Wielkopolski wydał decyzję z dnia 

26 lutego br. - powiedziała Skarbnik – i prosiła jednocześnie o wprowadzenie kolejnej zmiany z tym 

związanej polegającej na dodaniu Postanowienia Wojewody Wielkopolskiego z dnia 12 marca br. 

zmieniającego numer działki z 153/3 o pow. 94 ary na numer 153/13. Kolejne zmiany proponowane 

cyt. uchwałą polegały na rozdzieleniu zadania „Ochrona wód Zlewni rzeki Noteć” na dwa zadania 

związane  z  podpisaną  pre  -  umową.  Dalsze  zmiany  polegały  na  kwotowym  rozdzieleniu  cyt. 

wcześniej  zadania  –  powiedziała  Skarbnik  –  i  jedna  zmiana  polegająca  na  zmianie  paragrafu. 

Ponadto Skarbnik dodała, że omyłkowo na stronie 6 zapisany został rok 2008, a powinien być 2009 

oraz  w  punkcie  gdzie  jest  mowa  o  zwiększeniu  wydatków  w  budżecie  w  kwocie  727.860  zł, 

analogicznie  jak  wyżej  przy  zmniejszeniu  należy  dopisać  zadanie  inwestycyjne  „Ochrona  wód 

Zlewni rzeki Noteć” - aglomeracja Wyrzysk. 

W związku z tym, że projekt był omawiany na posiedzeniach Komisji przewodniczący poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  19  marca  br.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały. 

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została  jednogłośnie,  przy 15 głosach „za”.  Uchwała  Nr XXX/225/09 stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

2)  regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: 

motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku 

mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk

Głos zabrał burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która powiedziała, iż regulamin został omówiony na 
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posiedzeniach Komisji, jednak zasugerowała wprowadzenie zmiany mającej charakter kosmetyczny, 

polegającej na zmianie paragrafu na stronie drugiej, który omyłkowo zapisany został jako § 3, a nie 

§ 4.  Ponadto prosiła o przyjęcie zmiany w § 4, która związana jest ze zmianą Karty Nauczyciela, a 

która polegała na zmianie zapisu poprzez dodanie zwrotu: „ z mocą od dnia 21 stycznia 2009 r.” 

Przewodniczący  uznał,  że  pierwsza  zmiana  ma  charakter  czysto  kosmetyczny  i  nie  wymaga 

przegłosowania,  natomiast  druga zmiana musi  zostać przegłosowana,  a ponadto przewodniczący 

zapytał radcę prawnego czy zapis, który podała Pani burmistrz jest prawidłowy czy nie należałoby 

dodać do zwrotu „z mocą” słowa „obowiązującą”?

Radca, Pan Ireneusz Subczyński stwierdził, że należałoby dodać słowo „obowiązującą”.

W związku z powyższym przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę polegającą na dopisaniu 

wyrażenia „z mocą obowiązującą od dnia 21 stycznia 2009 r.”.

W wyniku głosowania poprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Kolejno  przewodniczący  poprosił  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o  przedstawienie 

opinii do cyt. projektu uchwały.

 Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  19  marca  br.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXX/226/09 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej w drodze 

bezprzetargowej,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił przewodniczących poszczególnych Komisji o ich przedstawienie.

 Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 
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projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  19  marca  br.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXX/227/09 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

4) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz siedziby obwodowej komisji  wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu 

Europejskiego,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił przewodniczących poszczególnych Komisji o ich przedstawienie.

 Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  19  marca  br.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXX/228/09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) podwyższenia kapitału zakładowego spółki – Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 

w Wyrzysku Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością,

Na  wstępie  przewodniczący  przypomniał,  iż  Pani  burmistrz  na  posiedzeniach  poszczególnych 
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Komisji informowała, że do momentu odbycia sesji może nastąpić zmiana w zakresie dotyczącym 

podwyższenia  kapitału  zakładowego.  Stało  się  tak  –  powiedział  przewodniczący  –  i  radni  są 

w posiedzeniu  materiału  po zmianach.  Przewodniczący wyjaśnił,  że  zmiany dotyczą  wysokości 

kapitału co przekłada się na równowartość udziałów.  

Burmistrz  dodała,  że  uwagi,  które  były  sygnalizowane  na  posiedzeniu  Komisji  dot.  dopisania 

w określeniu „sieci  wodociągowej” w poz.  27 załącznika zostały naniesione,  natomiast  majątek 

o który została zmieniona kwota aportu również został zapisany w załączniku.

Następnie przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili opinie do cyt. projektu uchwały.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały przy jednoczesnym zgłoszeniem wniosku, aby wymienione dwie ulice tzn.  ul. 

Kościuszki  oraz  Rzeczna  dopisać  pozostałe  inne,  na  których  występuje  problematyczna  sieć 

wodociągowa.  Ponadto radny zgłosił  formalny wniosek,  w celu uzupełnienia  załącznika do cyt. 

uchwały, ponieważ w dopisanych ulicach brakuje ulicy Łącznej i Grunwaldzkiej.

Przewodniczący zapytał radnego czy na Komisjach zmiany te były zgłaszane?

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  na  Komisjach  wymienione  zostały  wszystkie  ulice,  do 

których jest dostarczana woda i tym bardziej nie można pominąć ulicy Grunwaldzkiej, gdzie jest 

ona jedną z większych ulic, do których woda jest dostarczana.

Przewodniczący zapytał Panią Burmistrz czy udzieli odpowiedzi radnemu?

Burmistrz powiedziała, że po uwagach wniesionych przez radnego, Pana Jasika przedyskutowano 

temat i dopiski obejmują całą sieć. Ponadto burmistrz wyjaśniła, że była dyskusja nad tym co jest 

siecią a co przyłączem? Czasami są bardzo długie przyłącza – powiedziała burmistrz – i stąd może 

wynikać, że nie jest to w sieci, a w przyłączu. 

Radny, Pan Józef Jasik kontynuując dyskusję powiedział, że jego zdaniem ulicę Grunwaldzką oraz 

Łączną należy dopisać, gdyż np. ul. Grunwaldzka jest jedną z większych gdzie dostarcza się wodę, 

natomiast na chwilę obecną trudno jest określić, w którym momencie jest przyłącze, a w którym 

sieć.  Ponadto  radny  dodał,  że  na  posiedzeniu  Komisji  była  wzmianka,  aby  w  pracach  nad 

ujawnieniem sieci określać granice właścicielskie sieci. Kontynuując dalej radny stwierdził, że bez 

ujęcia w uchwale tych ulic eliminuje się tym samym prace, które miałyby być wykonane w zakresie 

inwentaryzacji, jeśli nawet okazałoby się, że są tam jedynie przyłącza, a nie sieć. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  po  dyskusji  z  Panem  Prezesem  Charczunem  ul.  Grunwaldzka  to 

11



przyłącze  z  ulicy  Pocztowej,  jednak  zgodnie  z  sugestią  radnego  zostanie  to  sprawdzone.  Była 

również  dyskusja  odnośnie  ulicy  Kościuszki  i  Bydgoskiej,  ponieważ  też  tam są  bardzo  długie 

przyłącza – powiedziała burmistrz. Następnie poprosiła przewodniczącego o wyznaczenie przerwy 

celem wyjaśnienia omawianej kwestii.

Przewodniczący powiedział, że przed ogłoszeniem przerwy, popiera pogląd radnego, Pana Józefa 

Jasika. Stwierdził, że ulica Grunwaldzka nie jest przyłączem od ulicy Pocztowej. Tak samo uważa 

odnośnie  ulicy  Łącznej.  Natomiast  ulica  Kościuszki  ma  na  pewno  położoną  sieć,  która  była 

położona z pieniędzy Urzędu – powiedział przewodniczący. 

Burmistrz,  Pani  Maria Bratkowska wyjaśniła,  że  ulicy Łącznej  na pewno nie  trzeba dopisywać, 

ponieważ w tej ulicy jest przyłącze od ulicy Bydgoskiej. Natomiast ulica Grunwaldzka musi zostać 

dopisana, choć w zgłoszonych wnioskach z posiedzeń Komisji burmistrz tej ulicy zgłoszonej nie 

miała.

Przewodniczący wyjaśnił, że zgłoszone poprawki na Komisjach nie muszą być ostatnimi, ponieważ 

w wyniku przemyśleń wychodzą nowe okoliczności, których w danej chwili mamy przykład. W 

związku  z  powyższym  przewodniczący  zasugerował,  aby  podczas  podejmowania  konkretnych 

uchwał obecny był przedstawiciel jednostki bądź osoba wyznaczona, ponieważ Pani burmistrz nie 

musi orientować się w szczegółach, ponieważ są to szczegóły danej jednostki.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  wyjaśnił,  że  zasilanie  wody  ulicy  Łącznej  ze  strony  ulicy  Staszica 

przechodzi przez ogródki za posesją Pana Hanszke i zasila pawilony ponownie przy ul. Staszica. W 

związku z tym zakreśla okrąg i nie jest prawdą, iż zasilanie ul. Łącznej jest od ul. Bydgoskiej – 

powiedział radny. 

Przewodniczący reasumując powiedział, że co do ul. Grunwaldzkiej nie ma wątpliwości, zostanie 

ona dopisana, natomiast do ul. Łącznej nadal są wątpliwości, ponieważ są odmienne zdania w tym 

temacie. Następnie zapytał Panią burmistrz czy jest w stanie przekonać o swej racji radnego? Jeśli 

nie  przewodniczący zaproponował,  aby zorganizować spotkanie  radnego  z  Panem Charczunem, 

prezesem PWiK, podczas którego problem zostanie rozwiązany i wtedy Rada podejmie uchwałę ze 

stosownym  zapisem  załącznika.  Mając  powyższe  na  uwadze  przewodniczący  zapytał  radcę 

prawnego czy jest taka możliwość?

Radca, Pan Ireneusz Subczyński powiedział, że przedmiotem uchwały jest podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki, czyli przedmiotem nie jest żadna inwentaryzacja, a ewentualne spory mogą być 

rozpatrzone i mogą mieć one wpływ na podejmowanie uchwały odnośnie kolejnego podwyższenia 

kapitału, jeżeli właściciel będzie chciał to wnieść aportem. Wyjaśniając dalej radca powiedział, że 

jeśli  doszłoby do  zmiany w postaci  dopisania  ulicy to  te  informacje,  które  są  załącznikiem do 

uchwały  są  sporządzone  przez  rzeczoznawcę  i  musi  to  być  wycenione  w  odpowiedni  sposób. 
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W związku z tym samo wniesienie zmiany byłoby niebezpieczne, ponieważ nie ma wyceny i ma 

być to podstawą do wniesienia aportu do spółki. Nie ma jednak problemu – powiedział radca – aby 

po rozstrzygnięciu dokonać uzupełnienia poprzez wniesienie zmiany w momencie podejmowania 

kolejnej uchwały w sprawie podwyższenia kapitału.

Przewodniczący oznajmił, iż proponując zmianę był przekonany, że wycena sporządzona jest w taki 

sposób, który obejmuje wprowadzenie cyt. zmiany. Jeśli natomiast tak nie jest, to nie można dopisać 

również ul. Grunwaldzkiej, ponieważ przewodniczący wypowiadając się był przekonany, iż jest to 

tylko kwestia braku zapisu, który powinien znaleźć się w załączniku.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że uważa, iż tak jest tzn. że rzeczoznawca ujął również te ulice, 

o których mowa, ponieważ jeśli w odpowiednim czasie zgłoszona została interpelacja dotycząca 

uporządkowania  sieci  to  jest  teraz  odpowiedni  moment,  aby  tę  sieć  uporządkować.  Trudno 

wymieniać siedem, osiem czy dziewięć ulic i zostawiać jedną po to, aby ją oddzielnie sprawdzać, 

inwentaryzować, a później zgłaszać wniosek o wniesienie w formie aportu do spółki zwiększając jej 

kapitał – powiedział radny. Pytając jednocześnie w czym jest problem ująć jeśli rzeczywiście w ul. 

Łącznej nie ma sieci, jest tylko przyłącze, a przy jednej drodze ta sieć przechodzi z ul. Staszica 

wracając do niej. Dopiero techniczne warunki określiłyby czy rzeczywiście jest to przyłącze czy jest 

to sieć – dodał radny. Kończąc radny powiedział, że niezasadnym byłoby nie ujmowanie cyt. ulicy.

W związku z wypowiedzią radnego, Pan Jasika przewodniczący zapytał czyją własność stanowi to 

przyłącze?

Burmistrz odpowiedziała, że właścicieli działki.

Przewodniczący w związku z powyższą odpowiedzią zapytał czy odnośnie ul. Łącznej gdyby biegło 

przyłącze  ul. Grunwaldzką to byłoby  własnością właściciela ulicy?

Radny, Pan Jasik zapytał także gdzie w pozostałych ulicach kończą się zakresy własności?

Burmistrz  powiedziała,  że  ul.  Grunwaldzka  została  pominięta  i  należy  ją  faktycznie  dopisać, 

natomiast  ul.  Łączna  to  przyłącze.  Ponadto  rzeczoznawca  wyceniając  majątek  pracował  na 

dokumentach, które posiada Urząd oraz spółka i sieci oraz wartości, które podano w metrach podane 

zostały prawidłowo.  

W związku z powyższą sytuacją przewodniczący o godzinie 1430 ogłosił przerwę do godziny 1445. 

 Po  przerwie  o  godzinie  1445 obrady  wznowiono  przy  stanie  14  radnych.  Chwilowo  na  sali 

nieobecny był radny, Pan Edward Gaczkowski. 

Przewodniczący po  przerwie  oznajmił,  iż  wniosek  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  jest  wnioskiem 

formalnym dotyczącym dopisania  do załącznika ul. Grunwaldzkiej i Łącznej.

Wobec powyższego przystąpiono do przegłosowania zgłoszonego wniosku. 

W wyniku głosowania wniosek został  przyjęty przez Wysoką Radę przy 14 głosach „za” i przy 
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1 głosie „wstrzymującym”.

Następnie  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  po  czym  przystąpiono  do  jej 

przegłosowania.

Uchwała podjęta została przy 14 głosach „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym”. Uchwała Nr XXX/

229/09 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad Notecią na lata 2009-2015”,

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska wniosła kilka poprawek:

-  strona 57 pkt.8.3 zmiana okresu realizacji z lat „2007-2010” na lata „2007-2009”,

-  strona 62 wiersz 1 kolumna 9 – również zmiana terminu realizacji na lata „2007-2009”

-  strona 70 tabela 19 kolumna 8 – zmiana roku z „2007 na 2009” co związane jest z przeniesieniem 

kwoty, która będzie równoważna z WPI,

-  strona 62 kolumna 4 podano wartość 80.000 zł, natomiast w kolumnie 6 - 200.000 zł, należy więc 

dokonać zmiany w kolumnie 4 poprzez wpisanie kwoty 200.000 zł oraz zmiana lat na „2011-2012”.

Ponadto burmistrz przypomniała o poprawce, którą dokonała na posiedzeniach Komisji na stronie 

70, gdzie dokonano zmiany roku z „2007 na 2007-2008”.

W związku z powyższym przewodniczący zarządził przegłosowanie zgłoszonych poprawek przez 

Panią burmistrz.

W wyniku głosowania autopoprawki przyjęte zostały jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Następnie przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii Komisji.

 Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych na posiedzeniu w dniu 17 marca br. wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. 

projektu uchwały.  

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu  19  marca  br.  tj. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz  Komisja 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  przy  poparciu  3  głosów  „za”i  przy  1  głosie 

„wstrzymującym” wyraziły pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały. Ponadto Komisje wniosły 

następujące zmiany: strona 8 – zmiana brzmienia zdania w 10 wierszu „Panie z Koła Gospodyń 

Wiejskich mogą korzystać z kuchni OSP i dzięki temu istnieje możliwość organizowania wesel czy 

styp pogrzebowych”, strona 57 i 70 w poz. 1 nastąpił brak spójności w latach realizacji zadania pn. 

„Budowa Centrum sportowo – rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej we wsi Osiek n. Not. z 
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WPI,  strona  58  przy  zadaniach:”Modernizacja  ogrzewania  w  przedszkolu  i  nowe  elewacje”, 

ocieplenie budynku Szkoły Podstawowej” w nakładach finansowych dodać wyrazy: „przy udziale 

środków zewnętrznych” oraz strona 70 w poz. 1 w kolumnie 6 dodać „2008”.

W związku  z  wniesieniem poprawek  przez  trzy  Komisje  należy  je  przegłosować  –  powiedział 

przewodniczący. Poprosił więc radnego, Pana Kazimierza Zielińskiego o ponowne przedstawienie 

poprawek, z tym że nad każdą z nich odbędzie się oddzielne głosowanie.

Radny zapytał czy trzeba głosować? 

Przewodniczący wyjaśnił,  że  taki  jest  zapis  ustawowy i  jeśli  opinie  poszczególnych Komisji  są 

różne to należy je przegłosować na sesji.  

Radny, Pan Józef Jasik w kwestii  formalnej wyjaśnił,  że spośród poprawek Komisji  są również 

takie,  które  przedstawiła Pani burmistrz,  a które dotyczyły terminów, więc niezasadnym byłoby 

głosować nad tymi, które zostały już wcześniej przegłosowane.

 Przewodniczący odpowiedział, że nie ma na myśli terminów,  a poprawki, które zgłosiły Komisje 

i które nie zostały wniesione przez Panią burmistrz.

Radna, Pani Teresa Pinkowska powiedziała, że w związku z tym, że dotyczy to przedszkoli i szkół, 

zadań, które wymagają dużego wkładu finansowego i są zadaniami wysokiej rangi zastanawia się 

jak ma głosować, ponieważ środki zapisane zostały w budżecie oświaty, a środki zewnętrzne można 

pozyskiwać, ale na zadania nie tak poważne.

Przewodniczący powiedział, że to on był inicjatorem zmian uzasadniając to faktem, iż Plan Odnowy 

Miejscowości Osiek zawiera 14 zadań na kwotę 20.277.850 zł, z tego 5.655.303 zł to środki własne 

gminy, natomiast pozostałe środki są rzędu 1.200.000 zł, a że są to znaczące zadania to celowym 

było  wprowadzenie  zapisu  „ze  środków  zewnętrznych”,  ponieważ  mogłoby  dojść  do  sytuacji, 

w której pozostałe zadania realizowane byłyby tylko z budżetu gminy.

Radna, Pani Teresa Pinkowska podziękowała przewodniczącemu za wyjaśnienie. Po czym dodała, 

że pominęła słowo „gminy” i „środki zewnętrzne”, a każda wieś ma prawo się o nie ubiegać. 

Przewodniczący  dodał,  że  nikt  na  posiedzeniu  Komisji  nie  miał  zastrzeżeń  co  do  zasadności 

realizacji wymienionych zadań, natomiast kwestie z jakich środków to realizować.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk  na  posiedzeniu  Komisji  zapytał  czy  wszystkie  zadania,  które 

realizowane będę w ramach programu Odnowy Wsi mają swoje umiejscowienie w WPI?  Otrzymał 

odpowiedź, że tak, natomiast z wypowiedzi przewodniczącego wywnioskował, że nie. 

Burmistrz  powiedziała,  że  doszło  do nieporozumienia.  W Planie  Odnowy Wsi  ujęte  są  zadania 

z WPI, ale oprócz tych są również inne. To co jest zapisane w WPI gmina realizuje bezwzględnie, 

natomiast w Planie Odnowy Wsi powinny znaleźć się wszystkie zadania, które chcą realizować inne 

podmioty  i  chcą  pozyskiwać  środki  na  te  zadania  –  powiedziała  burmistrz.  Przy  takim zdaniu 
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pozostała burmistrz na posiedzeniach Komisji.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział, że pozostaje przy swoim zdaniu.

W związku z nie kontynuowanie dyskusji przystąpiono do przegłosowania zgłoszonych poprawek.

Pierwsza poprawka - strona 8 – zmiana brzmienia zdania w 10 wierszu „Panie z Koła Gospodyń 

Wiejskich mogą korzystać z kuchni OSP i dzięki temu istnieje możliwość organizowania wesel czy 

styp pogrzebowych”- poprawkę przyjęto przy 14 głosach „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym”;

 - strona 58 przy zadaniach:”Modernizacja ogrzewania w przedszkolu i nowe elewacje”, ocieplenie 

budynku Szkoły Podstawowej” w nakładach finansowych dodać wyrazy: „przy udziale środków 

zewnętrznych”  oraz  strona  70  w  poz.  1  w  kolumnie  6  dodać  „2008”-  poprawkę  przyjęto 

jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Po przegłosowanych poprawkach przewodniczący umożliwił zgłaszanie uwag do projektu uchwały.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński powiedział, że jest uczulony na pozyskiwanie środków, ponieważ 

gdy rozpoczęto budowę Centrum Sportowo-Rekreacyjnego część środków miała zostać pozyskana 

z zewnątrz, natomiast okazało się, że gmina w całości musiała sfinansować zadanie. W związku 

z powyższym radny oznajmił, iż będzie głosował przeciwko podjęciu tej uchwały.

Przewodniczący  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  zwrócił  się  do  radcy  prawnego 

z zapytaniem odnośnie zapisu w § 1 uchwały, w którym to jest zapisane, że Rada zatwierdza Plan 

Odnowy przyjęty przez Zebranie Wiejskie w Osieku n. Not., a przecież Rada na sesji wprowadziła 

kilka zmian, które zostały przyjęte przez Radę.  

Radca wyjaśnił,  że  zaproponowane i  przyjęte  przez Radę zmiany nie  dotyczą meritum zadania, 

a  kwestii  dofinansowania,  a  Zebranie  Wiejskie  nie  decyduje o pozyskaniu środków, w związku 

z tym nie ma konieczności ponownego przyjmowania Planu Odnowy. 

Wobec powyższego przewodniczący zapytał radcę czy jego zdaniem zapis § 1 jest prawidłowy?

Radca odpowiedział, że tak.

W dyskusji głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który powiedział, że na zebraniu nie został 

przyjęty Plan odnośnie budowy hali przy Gimnazjum, ponieważ debata w tym zakresie miała odbyć 

się na Zebraniu Wiejskim. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały został przygotowany w ramach Zebrania Wiejskiego 

wobec  tego  zasadnym  było  przygotowanie  projektu  cyt.  uchwały.  Jeśli  natomiast  było  tak  jak 

powiedział  radny,  Pan Piotrowski  przewodniczący powiedział,  że  nie  wie jak ma zachować się 

Rada?

Burmistrz powiedziała, że mieszkańcy zebrani na zebraniu głosowali nad całym Planem Odnowy 

w  formie  takiej  jaką  przedłożono  Radzie  i  został  przyjęto  ponad  100  głosami.  W Planie  tym 

zapisana została hala zgodnie z WPI – wyjaśniła burmistrz. 
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Sołtys Bąkowa, Pani Gwizdowska powiedziała, że była obecna na zebraniu i kwestia hali została 

przegłosowana.  Natomiast  tematem  oddzielnej  dyskusji  miał  być  temat  hali  widowiskowo  – 

sportowej na stadionie.

 Radna, Pani Teresa Pinkowska dodała, że radni znają sytuację, że takie plany Odnowy Wsi Osiek 

robione były ponad cztery lata temu, ponieważ taka była potrzeba przy udziale aktywów różnych 

organizacji i stowarzyszeń. Jednak do podjęcia decyzji potrzebna była zgoda mieszkańców i dlatego 

zorganizowano Zebranie Wiejskie.

Przewodniczący poddał pod wątpliwość zapis § 3, w którym zapisano, że traci moc załącznik nr 

1 do uchwały. Przewodniczący zapytał radcę dlaczego nie traci mocy cała uchwała? Czy uchwała ta 

może spowodować, iż Plany Odnowy miejscowości poza Osiekiem też utraciłyby moc? 

Burmistrz  powiedziała,  że  jakiekolwiek  plany,  które  zostały  uchwalone  są  już  nieaktualne  i  na 

podstawie tamtych planów o dofinansowanie ubiegać się nie można. Ze względu na czas składania 

wniosku o dofinansowanie zajęliśmy się Osiekiem – powiedziała burmistrz.

Przewodniczący powiedział, że to wyjaśnienie w części rozwiało wątpliwości, natomiast pozostała 

jeszcze kwestia tego dlaczego traci moc załącznik, a nie cała uchwała?

W związku z zaistniałą sytuacją przewodniczący zarządził przerwę o godzinie 1530. 

Po przerwie o godzinie 1545 obrady wznowiono.

Ze  względu  na  brak  zapisu  taśmy  magnetofonowej  niemożliwe  było  odtworzenie  wypowiedzi 

przewodniczącego Rady.

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z przyjętymi poprawkami.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” i przy 1 głosie „przeciw”. 

Uchwała Nr XXX/230/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7)  przyjęcia  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  za  2008  r.: 

Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  Komisji  Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2008 r., Komisji Rolnictwa, Rozwoju 

Wsi i Ochrony Środowiska oraz Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych Rady 

Miejskiej w Wyrzysku za 2008 r.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2008 

r.

W związku z faktem, iż cyt. projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji w dniu 18 marca 

przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  18  marca  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została  jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Uchwała  Nr XXX/231/09 stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Wyrzysku za 2008 r.

Projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzenia  Komisji  w  dniu  19  marca  br.,  która  wyraziła 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została  jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Uchwała  Nr XXX/232/09 stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku za 2008 r.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 marca br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię  do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Uchwała podjęta  została  jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Uchwała Nr  XXX/233/09 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  Rady 

Miejskiej  w Wyrzysku za 2008 r.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 marca br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię  do cyt. projektu uchwały. 

Dyskusji nie nawiązano.

Uchwała podjęta została  jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Uchwała  Nr XXX/234/09 stanowi 

załącznik nr 14  do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych Rady Miejskiej 

w Wyrzysku za 2008 r.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisja obradująca w dniu 17 marca br. wyraziła 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Uchwała podjęta została  jednogłośnie,  przy 14 głosach „za”.  Uchwała  Nr XXX/235/09 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu.
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10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji  Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2008 r.

Przewodniczący powiedział na wstępie, iż sprawozdanie to było przedmiotem rozpatrywania przez 

wszystkie  Komisje  Rady  Miejskiej.  W  związku  z  powyższym  poprosił  przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw 

Socjalnych  obradująca  w  dniu  17  marca  br.  wyraziła  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego sprawozdania.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  w  imieniu  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego 

powiedział,  iż Komisje te na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 marca br. wyraziły jednogłośnie 

pozytywną opinię do cyt. sprawozdania.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 marca br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. sprawozdania.

Dyskusji nie nawiązano.

W  wyniku  głosowania  sprawozdanie  przyjęte  zostało  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

 

11. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii.

Przewodniczący  poinformował,  że  raport  ten  był  również  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

i w związku z tym poprosił o przedstawienie opinii.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  poinformowała,  że  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw 

Socjalnych  obradująca  w  dniu  17  marca  br.  wyraziła  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego raprtu.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  w  imieniu  Komisji  Rewizyjnej  oraz  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego 

powiedział,  iż Komisje te na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 marca br.  jednogłośnie przyjęły 

raport.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 marca br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. raportu.

Dyskusji nie nawiązano. 

Raport w wyniku głosowania przyjęty został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Raport stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu.  
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12. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Wyrzysku za 2008 r.

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji, była zatem 

możliwość zadawania pytań, po czym zapytał Panią kierownik MGOPS-u czy chciałaby uzupełnić 

przedstawioną informację? 

W związku z tym, że kierownik MGOPS-u, Pani Hanna Łapacz nie zabrała głosu w przedmiotowej 

sprawie  przewodniczący  poprosił  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o  przedstawienie 

opinii.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 17 marca br. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego sprawozdania.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 18 marca br. wyraziły również 

jednogłośnie pozytywną opinię do cytowanego sprawozdania.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisje obradujące w dniu 19 marca br. wyraziły 

również jednogłośnie pozytywną opinię do cytowanego sprawozdania.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.

Głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który zgodził się z wnioskami zawartymi w sprawozdaniu, 

a przede wszystkim z wnioskiem dotyczącym powiększenia powierzchni MGOPS-u. Ponadto radny 

powiedział, że niepokoi go fakt, iż płacimy za sześcioro pensjonariuszy w Domu Opieki Społecznej. 

Zastanawia się również, czy była rozważana możliwość opłat ze strony rodziny, ponieważ powinno 

to  być  pierwszym  etapem.  Następnie  radny  złożył  wniosek,  aby  rozważyć  dożywianie  dzieci 

w  okresie  letnich  oraz  zimowych  ferii.  Radny przyznał,  że  w  sprawozdaniu  jest  wykazane,  iż 

dożywianie takie ma miejsce, jednak pomimo tego są dzieci, które są głodne. Radnego zaniepokoił 

także  fakt,  iż  mieszkańcy  ul.  Bydgoskiej  skarżą  się,  że  jeśli  mnie  pójdą  po  pomoc  to  jej  nie 

otrzymają. Radny rozumie, że praca pracownika socjalnego to także godziny pracy w dokumentach, 

jednak trzeba pewne rzeczy cywilizować i spojrzeć na nie innymi oczyma. Oczyma głodnych dzieci 

czy dorosłych, którzy mają na komórki czy inne rzeczy.  Zasugerował,  aby rozważyć możliwość 

zatrudnienia psychologa czy radcy prawnego, gdyż ludzie potrzebują takiej pomocy. Kolejną sprawą 

poruszoną  przez  radnego  była  kwestia  współpracy  pracownika  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej z pedagogiem szkolnym. Zdaniem radnego pomogłoby to w rozwiązaniu wielu 

problemów, choćby ukończenia  szkoły.  Radny zna przykłady kiedy nauka kończy się  na etapie 

pierwszej  klasy gimnazjum, a  następnie  kontynuowana jest  w Ochotniczych Hufcach Pracy,  po 

których niestety możliwość podjęcia pracy jest znikoma, a tym samym zwiększa się grono osób 

korzystających z opieki. Kolejnym tematem podniesionym przez radnego były rodziny zastępcze. 

Radny  obserwował  w  szczególności  takie  rodziny,  w  których  opiekunem  prawnym  stają  się 
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dziadkowie.  Na  zakończenie  radny  stwierdził,  iż  już  teraz  powinno  zależeć  nam,  powinniśmy 

interesować  się  faktem  ilu  ludzi  będzie  potrzebowało  pomocy  czy  to  w  drugim  czy  trzecim 

pokoleniu  i  dlatego  należałoby  dążyć  do  tego,  aby  praca  z  tymi  ludźmi  miała  charakter 

terapeutyczny, psychologiczny co pozwoliłoby w przyszłości zmniejszyć liczbę potrzebujących. 

Przewodniczący  podziękował  radnemu  za  przedstawienie  własnych  spostrzeżeń  i  wniosków. 

Odnośnie wniosku dot. zwiększenia powierzchni MGOPS-u przewodniczący założył, iż gospodarz 

gminy wraz  z  kierownikiem MGOPS-u rozwiążą  problem,  natomiast  pozostałe  wnioski  zostały 

wysłuchane i przewodniczący wyraził przekonanie, iż w miarę możliwości zostaną rozwiązane. 

W  związku  z  nie  nawiązaniem  dalszej  dyskusji  przewodniczący  zaproponował  przyjęcie 

sprawozdania poprzez jego przegłosowanie.

W  wyniku  głosowania  sprawozdanie  przyjęte  zostało  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne  interpelacje  w związku  z  tym nie  było  również  odpowiedzi  w tym zakresie  – 

powiedział przewodniczący.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska   zwróciła  się  z  zapytaniem czy  możliwe  jest  przeprowadzenie 

kontroli oświetlenia m.in. na terenie miejscowości Osiek n. Not. przez Zakład Energetyki, a nie 

przez mieszkańców, którzy zgłaszają awarie radnej oraz Pani sołtys.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w związku z uzyskaną odpowiedzią na interpelację dot. rozliczenia 

zadania  współfinansowanego  przez  gminę  i  powiat  –  droga  w  Gleśnie  wraz 

z chodnikiem i zatoczką zapytał czy gmina sama sfinansowała zadanie, ponieważ udział jej wyniósł 

100.000 zł,  a  z  przedstawionej  faktury wynika,  iż  koszt  zadania  opiewał  na  kwotę  113.000 zł 

Ponadto dodał, że z przedstawionego pisma wynika, iż remont chodnika oraz zatoczki autobusowej 

na kwotę 97.000 zł został wykonany siłami własnymi powiatu poprzez Powiatowy Zarząd Dróg, 

a jedynie poniesiony został koszt wykonania nakładki bitumicznej. 

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak   interpelował  o  naprawę  chodnika  oraz  przycięcie  drzew  przy 

ul. Olimpijskiej w Osieku n. Not.

Radny, Pan Krzysztof Neumann  w związku z zamiarem przekładania w tym roku rury na działce 

21



przy sklepie w Falmierowie oraz chęcią ze strony Pana Wypchło wykupienia tego terenu, który 

obecnie zajmuje i który zabudował garażem, zaproponował, aby sprzedać tę działkę jeszcze w tym 

roku w celu uregulowania obecnego stanu.

Wiceprzewodnicząca  Rady,  Pani  Łucja  Rusiecka w  imieniu  mieszkańców  ul.  Szpitalnej 

w Wyrzysku zwróciła  się  do Pani  Burmistrz  z  prośbą o zainteresowanie się  stanem ww. ulicy. 

Dodała, iż mieszkańcy chcą sprawę tę nagłośnić poprzez media. 

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer zwrócił uwagę na zalegający piasek przy krawężnikach 

na ulicy Bydgoskiej oraz Staszica w Wyrzysku w związku z trwającą budową obwodnicy. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  zapytał  czy  prowadzone  były  bądź  są  rozmowy 

z wykonawcą tego zadania w jaki sposób zamierza on rozwiązać ten problem?

– odpowiedź na Sesji; po przeprowadzonych rozmowach z firmą „RYWEX”,„WAKOZ”oraz 

„POL-DRÓG”  zostanie  zorganizowane  spotkanie  podczas  którego  zostanie  opracowany  plan 

sprzątania miasta.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiadając  na  interpelację  dotyczącą  ulicy  Szpitalnej 

powiedziała, iż na ulicę tę przeznaczone zostały środki w wysokości 110.000 zł w związku z tym 

poprawione zostaną warunki na w/w ulicy.

Odpowiadając  na  interpelację  zgłoszoną  przez  radnego,  Pana  Krzysztofa  Neumanna  dot. 

przełożenia  rury  poinformowała,  że  dokona  tego  Przedsiębiorstwo  Wodociągów 

i Kanalizacji w Wyrzysku. Natomiast jeśli Pan Wypchło zajął tę działkę to należałoby zastanowić 

się nad przywróceniem jej na rzecz gminy, a nie nad sprzedawaniem.

Na  interpelację  dot.  przycięcia  drzew  na  ul.  Olimpijskiej  oraz  Bohaterów  w  Osieku  n.  Not. 

burmistrz odpowiedziała, iż będzie dokonana przycinka, natomiast odnośnie chodnika należałoby 

się zastanowić, ponieważ są przesłanki ku temu, aby to zrobić w związku z licznymi imprezami, 

które odbędą się w roku bieżącym na stadionie w Osieku n. Not. Jest to duży odcinek i potrzeba 

będzie  więcej  środków  na  położenie  nowego  chodnika,  więc  należy  zastanowić  się  nad 

rozwiązaniem tego problemu – dodała. 

Odpowiadając  na  interpelację  radnego,  Pana  Leonarda  Borowczyka  burmistrz  powiedziała,  że 

gmina  nie  dofinansowała  budowy chodnika,  a  całe  zadanie  polegające  na  wykonaniu  nakładki 

asfaltowej oraz chodnika i zatoczki autobusowej. Całkowity koszt to 211.285,20 zł wg wyliczenia 

starostwa,  z  czego  100.000  zł  dofinansowała  gmina.  Nakładkę  wykonała  firma  z  zewnątrz, 

natomiast chodnik i zatoczkę wykonała jednostka organizacyjna powiatu i koszty wyliczone przez 

tę jednostkę wyniosły 97.489 zł co razem dało kwotę 211.285,20 zł. Z tego wyliczenia wynika, iż 
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gmina dofinansowała poniżej 50 % całego kosztu zadania. 

Odpowiedzi uzupełnił zastępca burmistrza informując, iż Firma „Rywex” w najbliższych dniach 

dokona przycinki drzew na ul. Olimpijskiej oraz Bohaterów w Osieku n. Not. Ponadto w kwestii 

oświetlenia powiedział, że wszelkie awarie są zgłaszane i dokonywane są regularne przeglądy lamp, 

co najmniej raz w tygodniu na terenie całej gminy, sprawdzając tym samym czy „ENEA” dokonuje 

bieżących napraw.

16. Wystąpienia sołtysów.

Sołtys  Gromadna,  Pan  Stanisław  Wełniak zapytał  czy  został  wyłoniony  wykonawca  na  prace 

równiarką, które mają być przeprowadzone na drogach gminnych w sołectwach? Następnie zwrócił 

się  z  zapytaniem czy  możliwe  byłoby,  aby  w  dzień  wpłaty  podatku  przez  sołtysów  w banku 

wyznaczone zostało odrębne okienko oraz aby sołtysi mogli dokonywać wpłat poza kolejnością?

Zastępca  burmistrza,  Pan  Waldemar  Wyczyński  poinformował,  że  na  prace  równiarką  przetarg 

wygrała firma „Redon” z Nakła n. Not. i pod koniec przyszłego tygodnia, jeszcze przed świętami 

zostaną wykonane prace, remonty na terenie gminy.

Odnośnie  banku  burmistrz  odpowiedziała,  iż  jest  to  do  załatwienia  i  kiedy  będzie  do  wpłaty 

kolejnej raty to kwestia ta zostanie uregulowana.

17. Wolne głosy i wnioski.

Radna, Pani Teresa Pinkowska   w związku z uczestniczeniem w dwóch konkursach gminnych, 

w tym w konkursie muzycznym zaproponowała, aby z okazji Dnia Dziecka zorganizować takie 

konkursy, w których udział będą mogły wziąć dzieci, które chcą się pokazać i które warto byłoby 

kolejny raz usłyszeć. 

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk zwrócił  się  z  prośbą  o  skoordynowanie  prac  związanych 

z wycinką oraz przycinką drzew, ponieważ społeczeństwo na chwilę obecną robi to we własnym 

zakresie, często niewłaściwie w związku z czym przeradza się to w spory i nieporozumienia między 

sąsiadami.     

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  przypomniał  radnym,  iż  30  kwietnia  upływa  termin 

składania oświadczeń majątkowych i w związku z tym prosił o terminowe ich złożenie, ponieważ 

nie  złożenie  w  terminie  powoduje  nieodwracalne  konsekwencje.  Następnie  przewodniczący 

poinformował,  że  w  dniu  24  kwietnia  (piątek)  o  godz.  13  odbędzie  się  debata  nt.  Szpitala 

w Wyrzysku. Z uwagi na fakt, iż odbędzie się ona w ostatni piątek miesiąca kiedy odbywają się 

sesje Rady Miejskiej w Wyrzysku, sesja w miesiącu kwietniu odbędzie się w dniu 28 kwietnia tj. 

we wtorek o godzinie 13. W imieniu przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przewodniczący Rady 
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poinformował,  że  w  dniu  7  kwietnia  br.  o  godzinie  1300  odbędzie  się  posiedzeniu  Komisji 

Rewizyjnej w zakresie analizy budżetu, na którą serdecznie zaprosił radnych. 

Głos  zabrała  burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Maria  Bratkowska,  która  poinformowała,  iż  w związku 

z zakończeniem prac na sali widowiskowej w dniu 16 kwietnia br. o godzinie 1800 odbędzie się 

uroczystość związana z otwarciem sali do użytkowania, na która serdecznie zaprosiła wszystkich 

obecnych.

Przewodniczący dodał, iż na sali tej w dniu 30 kwietnia br. o godzinie 1300 odbędzie się sesja Rady 

Powiatu w Pile.

Na  zakończenie  przewodniczący  w  imieniu  własnym  oraz  radnych  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku złożył najserdeczniejsze życzenia świąteczne.

18. Zakończenie obrad.

O godzinie 1650  w związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad przewodniczący zamknął 

obrady XXX sesji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za liczny udział 

w obradach.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła            Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska   Radny, Pan Krzysztof Bartkus                      Stefan Rymer
podinspektor ds. kadrowych
 i obsługi rady gminy
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